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Protokół nr XI/19

XI Sesja Rady Gminy Ornontowice

Obrady rozpoczęto 26 września 2019 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:30 tego samego dnia.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych.
Obecni:
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący  Rady  Gminy  powitał  obecnych  na  sesji  radnych,  pracowników  Urzędu  Gminy  oraz
zaproszonych gości, stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 15-tu radnych, wobec
czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W  przedmiotowym  punkcie  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  nad  przyjęciem  protokołu
Nr X/19 z sesji, która odbyła się dnia 29.08.2019 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz 
Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz, 
Katarzyna Walczak, Adam Widenka Tadeusz Zientek

Protokół Nr X/19 z sesji, która odbyła się dnia 29.08.2019 r., został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

4. Informacja o wykonaniu budżetu za pierwsze półrocze 2019 roku.
W/w informacja szczegółowo została omówiona na posiedzeniu wszystkich Komisji w dniu 25 września br.,
natomiast  na  sesji  Skarbnik  Gminy  –  Pani  Aleksandra  Sewerin  odczytała  opinię  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej o przedłożonej przez Wójta Gminy Ornontowice informacji o przebiegu wykonania budżetu
za I półrocze 2019 roku.



5. Informacja o realizacji zadań związanych z utrzymaniem czystości i porządku w Gminie za pierwsze
półrocze 2019 roku.
W przedmiotowym punkcie  Przewodniczący  Rady poprosił  o  zabranie  głosu  Dyrektora  ZGKiW – Pana
Arkadiusza Pamułę,  który omówił  zadania  jakimi  zajmuje się  ZGKiW z zakresu utrzymaniem czystości
i  porządku  tj.  utrzymania  porządku  na  chodnikach,  poboczach  dróg,  zatok  autobusowych,  poprawy
nawierzchni  dróg  gminnych.  Pan  Pamuła  przedstawił  zebranym  także  informację  odnośnie  posiadanego
sprzętu służącemu do utrzymania czystości na terenie Gminy.
Kolejno głos zabrała Kierownik Wydziału Komunalnego – Pani Ewa Kurzik omawiając sprawy związane z
gospodarką odpadami m.in.: zmian w przepisach prawa dotyczących odpadów, funkcjonowania PSZOK.
Ponadto Pan Dyrektor jak również Pani Kierownik odpowiadali na pytania radnych związane z utrzymaniem
czystości i porządku w Gminie.

6. Wnioski do budżetu Gminy na rok 2020.
Wnioski  do  budżetu  Gminy  na  rok  przedstawili  Przewodniczący  Komisji  Stałych  oraz  Przewodniczący
Klubu Radnych „Dla Ornontowic”  - załącznik nr 3, 4, 5, 6 do protokołu.

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji  Stałych odczytali  kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji,  które
odbyły się w miesiącu wrześniu br. Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Sprawozdanie przewodniczącego Klubu Radnych „Dla Ornontowic” z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu między sesjami przedstawił radny Tadeusz Zientek.

9.  Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i ustaleń Rady.
W  tym  punkcie  Wójt  Gminy  odczytał  informację  o  realizacji  uchwał  Rady  Gminy  i  pracy  Zespołu
Kierującego  Urzędem Gminy  między sesjami oraz  odpowiedzi  na  wnioski  i  zapytania  radnych  złożone
podczas ostatniej sesji.
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionych informacji.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Gminy na 2019 rok

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
W dniu 28 sierpnia br., na spotkaniu wszystkich Komisji radni zostali zapoznani z przedmiotowym projektem
uchwały. W dniu sesji wpłynęła autopoprawka, którą omówił Pan Wójt a dotyczyła ona wprowadzenia do
projektu  uchwały  zarówno  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatków  środków  finansowych  związanych  z
otrzymanym  dofinansowaniem  przez  Fundację  JSW  wniosku  dotyczącego  darowizny  na  zakup  sprzętu
ratowniczego  i wyważarki do drzwi na kwotę 43 037,10 zł.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zmian budżetu Gminy na 2019 rok

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XI/92/19 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2019 rok, zastała przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   7   do protokołu.  

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice,



Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt został omówiony w dniu 25 września br., na wspólnym posiedzeniu Komisji. W dniu sesji wpłynęła
autopoprawka,  którą  omówiła  Pani  Skarbnik.  Jak  wyjaśniła  Pani  Skarbnik  przedmiotowa  autopoprawka
związana jest z autopoprawką wprowadzoną do uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2019.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XI/93/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice, 
zastała przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   8 do protokołu.  

c) zmiany Uchwały Nr XLVIII/403/18 Rady Gminy Ornontowice z dnia 7 listopada 2018 r. w  sprawie
uchwalenia Statutu Gminy Ornontowice,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt został omówiony w dniu 25 września br., na wspólnym posiedzeniu Komisji.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: zmiany Uchwały Nr XLVIII/403/18 Rady Gminy Ornontowice z dnia 7 listopada
2018 r. w  sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ornontowice,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Łukasz Machulik, Wojciech
Kubicki,  Zbigniew Machulik,  Ryszard  Milanowski,  Henryk  Nieużyła,  Grzegorz  Pałka,  Sebastian  Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XI/94/19 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/403/18 Rady Gminy Ornontowice z dnia
7 listopada 2018 r. w  sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ornontowice,  zastała przyjęta jednogłośnie -
załącznik     nr   9 do protokołu.  

d)  zmiany  Uchwały  Nr  XXXIX/330/18  w  sprawie  wprowadzenia  świadczenia  pieniężnego
"Dofinansowanie żłobkowe" dla rodzin z dziećmi w wieku do lat 3,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu Komisji w dniu 25.09.2019 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w  sprawie:  zmiany  Uchwały  Nr  XXXIX/330/18  w  sprawie  wprowadzenia  świadczenia
pieniężnego "Dofinansowanie żłobkowe" dla rodzin z dziećmi w wieku do lat 3,

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Łukasz Machulik, Zbigniew
Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Katarzyna Walczak, Tadeusz Zientek
WSTRZYMUJĄCE SIĘ (2)
Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz

Uchwała  Nr  XI/95/19  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXIX/330/18  w  sprawie  wprowadzenia
świadczenia pieniężnego "Dofinansowanie żłobkowe" dla rodzin z dziećmi w wieku do lat 3, zastała
przyjęta zwykłą większością głosów - załącznik     nr   10 do protokołu.  

e) przyjęcia gminnego programu osłonowego „Opieka wytchnieniowa w Gminie Ornontowice w roku
2019”,

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu Komisji w dniu 25.09.2019 r.
W temacie w/w uchwały głos zabrał Wójt informując, że do podstawy prawnej uchwały oraz załącznika
należy wprowadzić autopoprawkę tj. w ustawie o samorządzie gminnym powinien widnieć zapis Dz.U. z
2019  poz  506  natomiast  w  załączniku  do  uchwały  wykreśla  się  zapis  art.  106  ustawy  o  samorządzie
gminnym.
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano  w sprawie:  przyjęcia  gminnego  programu osłonowego  „Opieka  wytchnieniowa  w Gminie
Ornontowice w roku 2019”,

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XI/96/19 w sprawie przyjęcia gminnego programu osłonowego „Opieka wytchnieniowa w
Gminie Ornontowice w roku 2019”, zastała przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   11 do protokołu.  

f) wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.

Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Projekt szczegółowo omówiono na posiedzeniu Komisji w dniu 25.09.2019 r.

Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech Kubicki, Łukasz
Machulik, Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski,  Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra,
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XI/97/19 w sprawie wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego, zastała
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   12 do protokołu.  



11. Interpelacje radnych.
• W dniu 20 września br., wpłynęła interpelacja radnego Grzegorza Hawełki dotycząca rozpatrzenia

możliwości wprowadzenia do planowanego budżetu na rok 2020 remontu drogi przy ul . Okrężnej
oraz uzupełnienia oświetlenia ulicznego.

Treść interpelacji oraz udzieloną na nią odpowiedz odczytał Wiceprzewodniczącego Rady Gminy.
• W dniu  23  września  br.,  wpłynęła  interpelacja  radnych Henryka  Nieużyły  oraz  Adama Widenki

dotyczącej rozważenia możliwości wprowadzenia nauki pływania w Zespole szkolno-Przedszkolnym
w ramach zajęć wychowania fizycznego.

Treść interpelacji oraz udzieloną na nią odpowiedz odczytał Wiceprzewodniczący Rady Gminy.

12. Wolne głosy i wnioski, komunikaty i informacje.
W punkcie dotyczącym  Wolnych głosów i wniosków, komunikatów i informacji  jako pierwszy głos zabrał
Przewodniczący  Rady  Gminy  Ornontowice  dziękując  wszystkim osobom zaangażowanym w tegoroczne
biegi przełajowe.

Kolejno głos zabrał Wójt Gminy Pan Marcin Kotyczka podając informacje o realizacji zadań strategicznych,
inwestycyjnych, remontowych i pozostałych:

• wymiana nawierzchni chodnika w Ornontowicach przy ul. Zwycięstwa wraz z lewoskrętem do Dino
oraz przełożeniem kostki na kostkę integracyjną na przejściach dla pieszych - termin realizacji do
dnia 30 września br.,

• modernizacja  dróg  i  sięgaczy gminnych oraz oznakowanie  poziome i  nowe progi  zwalniające  –
termin realizacji do dnia 30 września br.,

• modernizacja  chodnika dla  pieszych na osiedlu przy ul.  Akacjowej -  termin realizacji  do dnia  9
października, aktualnie trwa realizacja prac brukarskich,

• wymiana  oświetlenia  ulicznego  na  obszarze  rewitalizacji  -  16  września  podpisano  umowę  o
dofinansowanie projektu w wysokości 95% kosztów kwalifikowanych,

• Fundusz  Dróg  Samorządowych  -  10  września  zatwierdzono  listę  podstawową  
i przyjęto do dofinansowania sięgacz na ul. Orzeskiej (nr 63-65), a na 1 miejscu listy rezerwowej są 
2 sięgacze na ulicy Tartacznej,

• Fundacja JSW - pozytywnie rozstrzygnięto i uzyskano dofinansowanie  dla 7 wniosków z obszaru
Gminy: UG – 3 wnioski (ochrona zabytkowych krzyży przydrożnych, Fit Park, Sztandar dla OSP),
ZSP – 2 wnioski (dotyczące zakupu pomocy dydaktycznych i sprzętu sportowego),  ARTeria – 1
wniosek  (dotyczący  polityki  senioralnej)  oraz  Związek  Pszczelarzy  –  1  wniosek,  dodatkowy  8
wniosek – UG – doposażenie sprzętu dla OSP,

• budżet obywatelski- głosowanie w tej sprawie poprzez ankietę trwa do 31 października,
• 24 września przeprowadzono próbną ewakuację zarówno Urzędu Gminy jak i oddziału bankowego,
• 10  września  odbyło  się  spotkanie  z  dyrektorem  KWK  Budryk  w  sprawie  planów  odnośnie

gospodarki wodnej na terenie Gminy i kopalni,
• na bieżąco są  wykonywane prace związane  z  koszeniem poboczy dróg gminnych oraz  łataniem

asfaltem na zimno dziur w nawierzchni dróg gminnych,
• wykonano dodatkowe oświetlenie uliczne na sięgaczu przy ulicy Leśnej (nr 17 – 17 b),
• wykonano kolejne 200 kontroli zbiorników bezodpływowych na terenie Ornontowic,
• prowadzony  jest  nadzór  nad  pracami  związanymi  z  konserwacją  potoku Łąkowego,  z  terminem

realizacji do 30 listopada,
• czynności  związane  z  przeprowadzeniem  wyborów  przebiegają  bez  zakłóceń,  zgodnie  z

harmonogramem,  24  września  odbyło  się  pierwsze  zebranie  trzech  komisji  obwodowych,  gdzie
dokonano wyboru przewodniczących komisji,

• w miesiącu październiku BULODROM będzie otwarty w soboty i niedziele, w godzinach od 10 do
16, od listopada do odwołania będzie zamknięty,

• wywóz  odpadów  wielkogabarytowych  nastąpi  zgodnie  z  harmonogramem,  przez  4  soboty  w
miesiącu październiku, informacje pojawią się w mediach oraz poprzez ulotki

• w ostatnim tygodniu października tj. 28-31 (pon. – czwartek) zostanie przeprowadzona akacja liść,
Korzystając z prawa głosu Wójt podziękował wszystkim radnym, pracownikom Urzędu Gminy i jednostek
pomocniczych,  mieszkańcom  Gminy,  sponsorom,  a  przede  wszystkim  osobom  zaangażowanym  w
wrześniowe  przedsięwzięcia,  tj.  Narodowe  Czytanie  w  Świątyni  Dumania,  Promocję  Gminy  podczas
obchodów 20-lecia Powiatu Mikołowskiego ,  Gminno – Powiatowe Dożynki ,  Jesienne biegi przełajowe
wraz z Biegiem Samorządowca, Akcję 100 lip na 100 lecie pszczelarstwa w Ornontowicach.



Na zakończenie Wójt odczytał pismo Powiatowego Zarządu Dróg będące odpowiedzią na pismo Urzędu w
temacie poprawy jakości bezpieczeństwa i płynności ruchu na drogach powiatowych na  obszarze Gminy
Ornontowice.

Kolejno głos zabrała Naczelnik WŚPiGG Pani Justyna Sittek-Goj, która omówiła temat związany z bezpłatną
komunikacją publiczną. Jak poinformowała Pani Naczelnik bezpłatna komunikacja  zacznie funkcjonować od
miesiąca października ale tylko na terenie Ornontowic w chwili  obecnej  nie ma możliwości  aby takowa
komunikacja  mogła  obejmować  swoim  zasięgiem  inne  miejscowości.  W drodze  przetargu  wybrano  na
przewoźnika Firmę Drabas z Żor, umowę podpisano na okres jednego roku na kwotę 178 000,00 zł. Autobus
będzie funkcjonował w dni robocze i wolne w określonej liczbie kursów.
W odniesieniu do przedstawionych informacji Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy można
dokonywać  zmian  w  przypadku  np.  sugestii  mieszkańców odnośnie  zmiany  przebiegu  czy  też  godziny
kursowania?
W odpowiedzi Pani Sittek-Goj potwierdziła taką możliwość zgodnie z zapisami umownymi.

Idąc dalej głos zabrali radni:

• Sebastian  Spyra  –  zapytał  o  kwestie  związane  z  finansowaniem  przyszłorocznych  imprez
kulturalnych.

W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że  na etapie tworzenia projektu budżetu na rok przyszły będą ujęte środki
finansowe na w/w imprezy.

• Zbigniew Machulik – zwrócił się z prośbą o rozważnie możliwości odnowienia oznakowania  sieci
tras rowerowych na terenie Gminy.

Odpowiedzi na powyższe udzieliła Kierownik Referatu Komunalnego Pani Ewa Kurzik informując, że w
okresie zimowym oznakowanie zostanie uzupełnione o brakujące elementy.
Radny Machulik zasugerował że może warto byłoby zmienić w/w oznakowanie gdyż w jego ocenie obecne
nie spełnia swojej roli.
W  odpowiedzi  Pani  Kierownik  poinformowała,  że  jak  najbardziej  można  dokonać  całkowitej  zmiany
oznakowania tras rowerowych.
Ad vocem do powyższego Wójt oznajmił, iż może lepiej będzie zlikwidować obecne oznakowanie i jeśli
będzie  taka  wola  Rady  Gminy  zabezpieczyć  odpowiednie  środki  finansowe  w  budżecie  Gminy  na  rok
przyszły na nowe oznakowanie wyżej wspomnianych tras rowerowych.

• Wojciech Kubicki – zwrócił się z pytaniem - czy istnieje szansa na poprawę stanu zatoczek przy ul.
Nowej?

Odpowiadając na powyższe Wójt oznajmił, że w roku bieżącym ze względu na ograniczone środki finansowe
raczej nie będzie możliwa poprawa stanu zatoczek. Zadanie to raczej będzie przewidziane do realizacji w
roku przyszłym.

13. Zakończenie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


